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در پــی تاکیدات رئیس ســازمان حفاظت محیط  زیســت 
در کارگروه پســماند مبنی بر اولویت ســاماندهی پسماند 
استان های شــمالی کشــور، معاون دفتر مدیریت پسماند 
ســازمان حفاظت محیط  زیســت گفت: با افزایش ظرفیت 
کارخانه های کمپوست به جای زباله سوزها باید از ظرفیت های 
موجود برای حل این مشکل استفاده کنیم.به گزارش ایسنا 
موضوع پســماند و زباله یکی از مهم ترین مســائل محیط  
زیستی است. به گفته علی سلاجقه - رئیس سازمان حفاظت 
محیط زیست - در استان های شــمالی، زباله ها جایی برای 
دفن ندارند. این موضوع استان های شمالی کشور را با بحران 
جدی روبه رو کرده اســت بنابراین ساماندهی این مشکل در 
اولویت ماســت.پیام جوهرچی در گفت و گو با ایسنا، درباره 
موضوع بحران پسماند شمال کشور اظهار کرد:روزی نیست 
که ما درمورد پسماند شــمال کشور دغدغه نداشته باشیم.
وی درباره زباله سوزهای اســتان های شمالی به عنوان یکی 
از راه های مدیریت زباله ها گفت: دوشــنبه )۷ شــهریورماه( 
امســال افتتاح زباله ســوز ۳۰ تنی در گلوگاه را داشتیم. بر 
اساس اعلام مسئول پیگیری مصوبات سفر ریاست جمهوری 
و مشاور استاندار مازندران زباله سوز ساری تا پایان سال جاری 
به بهره برداری می رســد.به گفته وی، ایجاد زباله سوز رشت 
نیز ۱۳ درصد پیشــرفت داشته است که البته کافی نیست 
و نیازمند پیگیری های بیشتری است.جوهرچی ضمن اشاره 
به افتتاح فاز اول تصفیه خانه شــیرابه ســراوان در خردادماه 
امســال به عنوان یکی دیگــر از راه های مدیریــت زباله ها، 
درباره معضل شــیرابه های این منطقه توضیح داد: سراوان را 
باید طی برنامه ای یکســاله مدیریت کنیم چراکه مشکل و 
معضلی که در ۴۰ سال ایجاد شده است را نمی توان در یک 

مــاه حل کرد. کمی زمان بر ســت اما ما درحال پیگیری آن 
هستیم.معاون دفتر مدیریت پسماند سازمان حفاظت محیط  
زیست با اشاره به برنامه عملیاتی- راهبردی مدیریت پسماند 
استان های شمالی کشور گفت: این برنامه در سایت سازمان 
قابل مشــاهده است اما  مشــکلات اقتصادی وجود دارد که 
شاید حل آن به دست دستگاه های مجری امکان پذیر باشد. 
وی تاکید کرد: رســانه ها نیز باید همراه ما در این موضوع از 
دستگاه مجری که دارای عاملیت و فاعلیت است، مطالبه گر 
باشند. ما از وزارت کشور و سازمان شهرداری این خواسته را 

داریم.جوهرچی به بعد قضایی این معضل اشاره و اظهارکرد: 
از شــهرداری رشت شکایت شده اســت و در دادگاه پرونده 
قضایی دارند.معاون دفتر مدیریت پسماند سازمان حفاظت 
محیط  زیست درباره برنامه های آینده دفتر مدیریت پسماند 
سازمان گفت: دست مان خالی نیست و راه حل هایی را برای 
مدیریت پسماند داریم چراکه موضوع سازمان حفاظت محیط 
زیست تنها مسئله نظارت نیست. لازم است از ظرفیت های 
موجود در کشور استفاده کنیم. افزایش ظرفیت کارخانه های 
کمپوست به جای زباله ســوزها یکی از راهکارهای مدیریت 

زباله هاســت چون هزینه بهره برداری از زباله ســوزها بسیار 
بالاســت. راه حل دیگر اســتفاده کارخانه های ســیمان از 
پســماندهایی است که به صورت RDF تولید می شوند.وی 
در ادامه خاطرنشــان کرد: عملیاتی شدن این موارد مستلزم 
اولویت دهــی به ایــن موضوع و نبود مشــکل در بحث های 
بودجه ای و هزینه ای اســت.در حال حاضر RDF می تواند 
یکی از مشکلات ما را در کارخانه سیمان دیلمان، نکا و لوشان 
حل کند. این موارد از ظرفیت های موجود اســت که باید به 
سمت استفاده از آن ها برویم.جوهرچی در پایان به برنامه های 
دفتر مدیریت پســماند ســازمان حفاظت محیط  زیست در 
دولت ســیزدهم اشــاره کرد و گفت: در این برنامه معضل 
پسماندهای استان های شمالی کشور را تا حدی کنترل و رفع 
خواهیم کرد. در ســراوان نیز تا یک  سال آینده هیچ زباله ای 
پذیرش نمی شود چراکه اول باید پذیرش صفر شود سپس به 
سالم سازی منطقه بپردازیم.به گزارش ایسنا، درصد زیادی از 
زباله ها را اجزای قابل احتراق تشکیل می دهد که می توان از 
آن ها برای تولید انرژی گرمایی اســتفاده کرد. در عین حال 
 درصد بالایی از اجزای قابل احتراق در زباله های جامد شهری 
تجزیه پذیــر   MSW )Municipal solid waste(
هستند و می توانند به سوخت های گازی تبدیل شوند. از این 
سوخت ها برای تولید انرژی گرمایی استفاده می کنند. به طور 
کلی جداسازی اجزای قابل احتراق از MSW و تبدیل آن ها 
Front-( به انرژی با اســتفاده از روش های پیــش فراورش
end( و روش های تبدیلی )Back-end( انجام می شــود. 
اجــزای قابل احتراق جــدا شــده از MSW تحت عنوان 
)Refuse-derived fuel( RDF شناخته می شوند. این 

اجزا بیشتر شامل کاغذ و پلاستیک است.

۳۳۷ میلیون دلار کالا از مرزهای کردستان صادر شد۳ سناریوی محیط زیست برای حل معضل زباله های شمال کشور
گروه شهرستانها - سهیلا مرادی: معاون امور بازرگانی، توسعه و تجارت 
اداره کل صمت اســتان کردســتان گفت: از ابتدای سال تا پایان مرداد سال 
جاری ۳۳۷ میلیون دلار   کالا از مرزهای کردســتان صادر شد.طه سمیعی  
اظهار کرد: هدف صادراتی کردســتان بر اساس هدف گذاری توسعه تجارت 
در پنــج ماهه منتهی به مرداد ماه امســال ۲۴۵ میلیــون دلار بوده که این 
میزان به ۳۳۷ میلیون دلار رســیده و ۶۶ درصد هــدف صادراتی را محقق 
کرده است۰وی افزود: از این میزان صادرات ۱۶۱ میلیون دلار آن مربوط به 
گمرکات استان و ۱۷۵ میلیون دلار نیز از طریق سایر گمرکات کشور احراز 

شده است. 
معاون امور بازرگانی، توســعه و تجارت اداره کل صمت کردستان بیان کرد: 
ارزش وزنی صادرات گمرکات کردستان ۴۲۶ هزار تن و ارزش وزنی صادرات 
سایر گمرکات کشور نیز ۲۹۲ هزار تومان بوده است.سمیعی به میزان واردات 
ثبت ســفارش از طریق گمرکات کردستان اشاره کرد و گفت: در این مدت 
پنــج ماه از نظر ارزش وزنی ۱۰ هــزار تن و از نظر ارزش دلاری ۱۴ میلیون 
دلار کالا از طریق مرزهای کردســتان وارد شده اســت.وی با بیان اینکه از 
ابتدای ســال جاری تا پایــان مرداد ماه دو هــزار و ۴۵ میلیون دلار کالا از 
طریق مرزهای کردســتان ترانزیت شده است، افزود: ارزش وزنی این میزان 
کالای ترانزیت شــده هزار و ۵۹ تن بوده است.معاون امور بازرگانی، توسعه 
و تجارت اداره کل صمت کردســتان ادامــه داد: در مجموع میزان مبادلات 
تجاری خارجی ثبت شــده در گمرکات و کردستان دو میلیون و ۳۹۶ هزار 

دلار بوده که از نظر ارزش وزنی نیز هزار و ۷۸۷ تن بوده است.

صنایع کوچک و متوسط استان سمنان 
با بهره برداری از فرصت های بین المللی

شهرک های  شرکت  مدیرعامل 
صنعتی استان ســمنان گفت: 
مشــترک  همکاری  تفاهم نامه 
بین این شرکت و اتاق بازرگانی، 
صنایــع، معادن و کشــاورزی 
استان به منظور ارتقاء توانمندی 
صنایع و بهره برداری مناسب از 
فرصت هــای بین المللــی امضا 
 ۲۱ باقــری  شــد.محمدرضا 
شــهریورماه با اعــلام این خبر 

افــزود: این تفاهم نامه با هدف ارتقاء توانمندی صنایع کوچک و متوســط و 
بهره برداری مناسب از فرصت های بین المللی در راستای توسعه فعالیت آن ها 
از طریق گســترش همکاری ها، تقویت مشارکت و اســتفاده بهینه از منابع 
ظرفیت و امکانات موجود اســت.وی ادامه داد: همکاری مشــترک در سایر 
برنامه های توانمندســازی و حمایتی صنایع کوچک بین شرکت شهرک های 
صنعتی و اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی استان سمنان از دیگر 

اهداف انعقاد این تفاهم نامه است.
باقری بیان کرد: همکاری برای جلب مشارکت کارفرمایان بزرگ و پیمانکاران 
در داخل و خارج از کشــور، اســتفاده موثر و مناســب از ظرفیت تشکل ها 
و انجمن هــای تخصصی از موضوعات این تفاهم نامه اســت.وی تصریح کرد: 
همکاری مشــترک در سایر برنامه های توانمندسازی شبکه سازی و حمایتی 
در کسب و کارهای کوچک و متوسط و نیز ایجاد میز صنعت و استان با هدف 
ارائه مشاوره های تخصصی به صنعتگران استان سمنان از دیگر موضوعات این 

تفاهم نامه همکاری است.
مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی استان ســمنان یادآور شد: ارائه 
فضاهای آموزشــی زیر مجموعه اتاق به واحدهای صنعتی، مشــاورین عضو 
کلینیــک کســب و کار، و حمایت مالــی و معنوی از پذیــرش هیات های 
تجاری خارجی و اعزام هیات های تجاری به خارج از کشــور و همچنین اخذ 
غرفه و بازدید از نمایشــگاه های بین المللی از جمله تعهدات طرفین اســت.

 شرکت شــهرک های صنعتی استان سمنان هفت هزار و ۵۷۱ هکتار اراضی 
در اختیار دارد.

اخبار کوتاه

گره کور کمربند ســبز اهواز که تقریبا یک دهه از اجرای 
آن می گذرد چند ســالی است درگیر بی توجهی صنایع و 
دستگاه ها شــده و بلاتکلیف مانده است.به گزارش باشگاه 
خبرنگاران جوان، کمربند ســبز اهواز یک دهه اســت که 
معطل برنامه ریزی، تخصیــص اعتبارات و حمایت صنایع 
بزرگ و آلاینده است تا با عمل به مسئولیت های اجتماعی 
اندکــی از آلودگی هوا بکاهند.اخیــرا و با توجه به افزایش 
روز هــای گرد و خاکی در اهواز و خوزســتان حالا اهمیت 
کمربند ســبز برای جلوگیری از ورود توده های گرد و غبار 
مهم تر هم شــده است.طی یکســال گذشته و پس از بهره 
برداری و آغاز آبگیری مجموعه ســد های ایلیســو که ۵۰ 
درصد آب ورودی به رودخانه های دجله و فرات را محصور 
می کند، این مسئله باعث افزایش چشمگیر گردو غبار برای 
مناطق غربی ایران و به ویژه خوزســتان شده است.تمدن 
بین النهرین که روزگاری با ۲ رودخانه پر آب دجله و فرات 
حیات یافت، حالا با سدســازی های بــی رویه با تهدیدی 
جدی مواجه اســت، تالاب ها هر روز خشک تر و تبدیل به 
بســتری برای برخاستن خاک می شــوند که بیش از همه 
به چشــم شهروندان ایرانی می رود.درختان و گیاهان نقش 
ویژه ای در جلوگیــری از ورود این توده های گرد و غبار به 
منطقه ای دیگر دارند و کمربند ســبز نیز همچون یک سد 
در برابــر آنها عمل کرده و یا ماننــد تهویه موجب زدودن 

آلودگی های زیست محیطی صنایع بزرگ اهواز می شود.
اما به نظر نمی رســد مقامات عالی این صنایع و شرکت ها 
عزمی برای این مسئله داشته باشند، زیرا که باید طی یک 
دهه گذشته آن را جزم می کردند.شرکت ملی حفاری تنها 
نهادی است که ادعا دارد در اجرای طرح کمربند سبز نقش 
داشته و روابط عمومی آن به خبرنگار ما گفت که پیرامون 
شــرکت نهال کاری صورت پذیرفته و ما هم در اجرای این 
طرح نقش داشتیم.البته روابط عمومی ملی حفاری از پاسخ 
به این ســوال خبرنگار ما که آیا اراضی پیرامون شرکت نیز 
در محدوده اجرای طرح کمربند سبز اهواز هستند یا خیر، 
طفره رفت.حمید امیری فرد کارشناس فضای سبز و محیط 

زیست شــهرداری که مدیریت طرح کمربند سبز اهواز در 
طی ۱۳۹۱ تا ۱۳۹۸ را به عهده داشــت، می گوید: از میان 
تمامی صنایع و دستگاه هایی که اجرای طرح کمربند سبز 
به آنها واگذار شده، تنها شرکت ملی حفاری اقداماتی انجام 
داده و آن را به نام کمربند سبز زده است.ظاهراً شرکت ملی 
حفاری در حین نهال کاری پیرامون شــرکت خود، بخشی 
از آن که در طرح کمربند سبز بوده را هم درختکاری کرده 
و از همین رو ادعا دارد در عمل به تعهدات اجتماعی خود 
کوتاهی نکرده اســت.طرح کمربند ســبز در ابتدا برای ۷ 
کلانشــهر کشور تصویب شد تا انبوهی از گیاهان به عرض 
یک کیلومتر همچون کمربندی دور تا دور آنها کشیده شود 
و هوای این شــهر ها را معتدل نمایــد؛ بعدا نیز کارگروهی 

تشکیل و مسئولین اجرای آن به شهرداری ها واگذار شد.
به گفته آقای امیری فرد جهاد کشــاورزی، شــرکت نفت، 
نیشــکر، ملی حفاری و سایر صنایع بزرگ که نقش مهمی 
در آلوده کردن فضای اهواز داشــتند مســئول اجرای این 
طرح شــدند و در حقیقت وظایف بین آنها تقســیم شد.او 
افزود: اما آنچه تاکنون شــاهد بوده ایم انجام ندادن وظایف 
این دســتگاه ها برای اجرای کمربند سبز اهواز است که در 
تعدیل آب و هوا و زدودن آلودگی از چهره شــهر نقش بی 
بدیلی خواهد داشت.عمل نکردن صنایع به مسئولیت های 
اجتماعی خود مسئله امروز نیست و در دی ۱۳۹۵ یکی از 
اعضای شورای اسبق کلانشهر اهواز با انتقاد از فولاد، نفت 
و ملی حفاری گفته بود که علی رغم گذشت ۵ سال از آغاز 
اجرای طرح کمربند ســبز، اما هیچ کدام از این شرکت ها 
به تعهدات خود عمل نمی کنند.عاشــور سواری پور گفت: 
صنایع آلاینــده نباید از وظایف خود شــانه خالی کنند و 
عذر آنها از نظر مردم پذیرفته نیست؛ علاوه بر تعهداتی که 
این شرکت ها در جبران خسارت های زیست محیطی خود 
دارند، قانون برای هر کدام از این شرکت ها، مسئولیت های 
اجتماعــی تعیین کرده که باید بــه آن عمل کنند.محمود 
حجتی وزیر جهاد کشاورزی دولت یازدهم نیز در سال ۹۵ 
و پس از سفر به خوزســتان ادعا کرد که به دستور رئیس 

جمهور اقدامات گســترده ای برای مقابله با ریزگرد ها انجام 
می شــود و از ظرفیت نیرو های بسیجی نیز استفاده خواهد 
شــد.البته از همان ســال اقدامات خوبی در زمینه بیابان 
زدایی در خوزســتان صورت پذیرفت، اما در کلانشهر اهواز 
اتفاق چشــمگیری در این زمینه رخ نداد؛ در همان ســال 
وعده های مختلفی در خصوص کمربند سبز اهواز داده شده 
که ادعا داشتند تا ۱۴۰۱ فضای سبز پیرامون اهواز به یک 
هزار و ۸۰۰ هکتار می رسد، اما اکنون موعد مقرر فرا رسیده 
و برخی گیاهان کاشــته شــده در این طرح حالا با خطر 

خشکی هم مواجه هستند.
مطالعه و طراحی کمربند ســبز اهواز در ۱۳۷۳ و به طول 
۷ هزار و ۲۰۰ هکتار در۱۳۷۳ به پایان رســید و مقرر شده 
بود در همان ســال نیز نهال کاری در آن آغاز شــود، اما تا 
سال ۹۰ خورشــیدی کاری صورت نپذیرفت.شبنم قنواتی 
فعال محیط زیســت در این خصوص می گوید که تاکنون 
فقط ۷۰۰ هکتار از طرح کمربند ســبز اهواز اجرایی شده 
که بر اســاس بازدید های میدانی برخی از درختان با توجه 
به شرایط خشکســالی و کمبود آب در وضعیت نامناسبی 
رشــد می کنند؛ برخی از درختان کوتاه تر هستند و برخی 
نیز رشد کرده و بلند تر هستند در حالی که همگی در یک 
زمان کاشــته شده اند و این مسئله به نبود مدیریت صحیح 

در این زمینه باز می گردد.
او با اشــاره به اینکه تنها ۱۰ درصد این طرح طی یک دهه 
گذشــته اجرا شده، ایجاد فضای ســبز در اهواز را با توجه 
به محاصره آن بین صنایع و آلودگی بالای این شــهر حق 
طبیعی شــهروندان عنوان کرد.خانم قنواتی همچنین در 
خصوص اینکه چرا آبیاری به صورت مداوم انجام نمی شود 
یا از آبیاری قطره ای برای اجرای کمربند ســبز اســتفاده 
نمی شــود این مسئله را مربوط به همان مدیریت ناصحیح 
دانســت و یا اینکه به دلیل وجود زبالــه گرد ها در صورت 
مشــاهده سیســتم های آبیاری قطره ای آنها را به سرقت 
می برند.این فعال محیط زیســت در خصوص نوع درختان 
برای کمربند ســبز گفت: درخت انتخاب شده، کهور بوده 

که متناســب با محیط زیست و بومی منطقه است، اگرچه 
ما علاقه داریم، درخت نخل یا کنار برای توسعه فضای سبز 
انتخاب گردد، اما واقعیت آن اســت که گیاهان حساســی 
هستند و نگهداری اولیه آنها باید خیلی خوب باشد تا رشد 

داشته باشند.
وضعیت کمربند ســبز اهواز در یک کلام خوب نیســت و 
با توجه به پرداخت نشــدن دســتمزد کارگران و دست از 
کار کشــیدن آنها به نظر می رســد این طرح با چالش های 
متعــددی روبرو خواهد بود.یکــی از کارگران آبیاری طرح 
کمربند سبز به ما گفت که هر درخت در طول سال تنها ۲ 
تا ۴ بار آبیاری می شود که گیاهی به جزکهور هم نمی تواند 
با این شــرایط کنار بیاید.کمبود مراکز طبیعی گردشگری 
برای شهروندان اهواز و هجوم  آنها به بوستان ها در مواقعی 
از ســال به ویژه »۱۳ بدر« مشــهود است؛ همین حالا هم 
شــهروندان مجبورند برای تعطیلات به شــهرهای شمالی 
اســتان برونــد و اینجا کمبود فضای ســبز برای جمعیت 
بیش از یک میلیون و ۳۰۰ هزار نفری کلانشــهر احساس 
می گــردد.در حال حاضر که ۶۰۰ هکتار از اراضی محدوده 
شــمال غرب اهواز نهال کاری شده، لازم است باقی طرح 
نیز با ساعت بیشتری به پیش برود، اگرچه نیاز به کار های 
اساســی و زیربنایی از قبیل تســطیح، زهکشی، آبیاری و 
کشــت دارد و به تخصیص اعتبارات نیز احتیاج است.بقیه 
محدوده های اراضی کمربند سبز شمال غرب و هم چنین 
شــرق که مقرر گردید شــرکت های خصوصی ارگان ها و 
سازمان های دولتی اقدام نمایند به دلیل برخی مشکلات و 
محدودیت های اجرایی تاکنون اقدام موثری صورت نگرفته 
است.اقداماتی از جمله تخصیص بودجه مناسب و همکاری 
و همراهی شرکت ها برای توسعه فضای سبز یا همان عمل 
به مســئولیت های اجتماعی می تواند در پیشرفت کمربند 
سبز اهواز موثر باشد، حال باید دید آیا این صنایع حاضرند 
اندکی از ســود های فراوان خود را برای شــهروندان هزینه 
کننــد یا خیر؟ کمــا اینکه این طرح به دلیل اســتفاده از 

درختان سازگار با اقلیم نیاز فراوانی به آب ندارند.

رئیس شورای ملی زعفران گفت: چین تا پارسال 
بزرگترین هدف صادراتی زعفران ایران بوده، اما 
امسال صادرات به آن کشور کاهش زیادی یافته 
اســت.به گزارش ایرنا، محســن احتشام رئیس 
شورای ملی زعفران گفت: چین، بازار نوظهوری 
بود که طی ســال های گذشته جهت صادراتی 
زعفران ایــران را تغییر و آن را افزایش داد، این 
کشور طی ۲ سال گذشــته مقام نخست را در 
بین کشــور های دیگر از محــل واردات زعفران 
ایران داشــت و در این مدت بیشترین زعفران 
ایران به آن کشــور صادر شده اســت.او افزود: 
صادرات زعفران به چیــن در پنج ماهه ابتدای 
امسال ۶۱۸ کیلوگرم به ارزش ۸۲۴ هزار و ۱۷۱ 
دلار بوده است در حالی که در پنج ماهه ابتدای 
پارســال  ســه هزار و ۶۹۱ کیلوگرم زعفران به 
ارزش یک میلیــون و ۹۳۲ هزار و ۱۲۰ دلار به 
چین صادر شده بود.رئیس شورای ملی زعفران 
با تاکید بر تجزیه و تحلیل درســت از بازار های 
هــدف صادراتی زعفران کشــور ادامه داد: باید 
ضعف هایی که در بــازار صادراتی این محصول 
وجود دارد بررسی و برطرف شود و هیچ بازاری 

برای زعفران ایران بزرگتر و ارزشمندتر از چین 
نیســت، زیرا آن کشــور در طب سنتی خود به 
خاصیت های زعفران بــاور دارد و برای مصرف 
زعفــران دیگر نیازی به فرهنگ ســازی در آن 
کشور نیست.احتشام بیان کرد: دلیل اصلی این 
که صادرات زعفران ایران به چین کاهش یافته 
است به ضعف مدیریت صادرات این محصول در 
کشورمان بازمی گردد، چون ما نتوانستیم توقعات 
چینی ها را در عرضــه زعفران با کیفیت تامین 
کنیم و زعفران قاچاق و کم کیفیت که از طریق 
کشور های واسطه ای مانند امارات به چین صادر 
شده، اعتماد این بازار را به کیفیت بالای زعفران 
ایرانی کاهش داده اســت.او با تاکید بر متمایز 
ساختن زعفران صادراتی ایران از زعفرانی که از 
امارات به نام ایران به چین صادر می شود تصریح 
کرد: چند سال قبل این شورا پیشنهاد داد که برند 
ملی زعفران ثبت شود تا محصول زعفران اصلی 
ایران با اســتاندارد های بالا و با کیفیت ممتاز با 
برند ملی در دنیا شناخته شود و هر محصولی به 
نام زعفران ایران به کشور های دیگر صادر نشود، 
اما همکاری لازم در ایــن زمینه انجام نگرفت.

رئیس شــورای ملی زعفران تأکید کرد: شورای 
ملی زعفران در سال ۱۳۹۷ طرح جامعی برای 
جهش تولید و صــادرات زعفران تدوین کرد تا 
مانع از بین رفتن بازار های هدف صادراتی کشور 
شــود، اما این طرح اجرایی نشد و اکنون با افت 
صادرات زعفران به ویژه به کشــور چین مواجه 
هستیم.احتشام اظهار کرد: صادرات زعفران در 
پنج ماهه نخست امسال نسبت به مدت مشابه 
ســال قبل در وزن کاهش داشته، اما در ارزش 
افزایش یافته و دلیل افزایش آن در ارزش، رشد 
قیمت پایه صادراتی بوده اســت زیرا  که ارزش 
یک کیلوگرم زعفران امسال  نسبت به پارسال 
۲ یا ســه برابر شــده به طوری که هر کیلوگرم 
زعفران به قیمت ۶۰۰ دلار در ســال ۱۳۹۸ به 
قیمت هزار و ۵۶۳ دلار در ســال جاری  رسیده 
هرچند قیمت زعفــران در بازار های جهانی نیز 
نسبت به سال های ۹۸ و ۹۹ افزایش یافته است.
او افزود: در پنج ماهه ابتدای امســال ۶۵ درصد 
از زعفران ایران به ۲ کشــور اســپانیا و امارات 
متحده عربی و ۳۵ درصد باقیمانده به سایر نقاط 
جهان صادر شده اســت در حالی که در مدت 

مشابه پارسال چین بیشترین سهم را از صادرات 
زعفران ایران به خود اختصاص داده بود و امارات 
در واقع چهارراهی برای صادرات کالا های ایرانی 
از جمله زعفران به کشور های دیگر بوده و خود، 
مصرف کننده زعفران نیست.رئیس شورای ملی 
زعفــران ادامه داد: امروزه کــه همه موانع برای 
صادرات مستقیم زعفران به کشور چین برداشته 
شــده است میزان صادرات زعفران به آن کشور 
نسبت به زمانی که به صورت غیرمستقیم صادر 
می شد و موانع زیادی در مسیر بود کمتر شده و 
این موضوع نیازمند بررسی بیشتر است. احتشام 
بیان کرد: طی ســال های گذشته بازارشناسی و 

رصد بازار زعفران به خوبی انجام گرفته و رویکرد 
ما به این موضوع علمی و تخصصی بوده اســت 
و این شــورا هم به وظیفه خــود عمل کرده و 
طرح هــا را داده اســت.او تصریح کرد:  هدف ما 
این بوده که فرآیند صادرات زعفران را استاندارد 
کنیم و با برندســازی، این محصــول را با برند 
ملی به دنیا بشناســانیم و صــادرات زعفران را 
مدیریــت کنیم کــه محصول کــم کیفیت به 
دست مشــتری نرسد، رقابت منفی ایجاد نشود 
و تلاش شود زیر ســایه همکاری ها و بازارداری 
 و بازارسازی، قیمت جهانی زعفران افزایش یابد 

تا کشاورزان نیز سود کنند.

»شــهروندان از شــهرداری انتظار ارائه خدمات با کیفیت 
دارنــد و هیچ توجیهــی برای اهمال در ایــن زمینه قابل 
قبول نیست« این تاکید سرپرســت شهرداری کرج است 
که به دنبال تذکر امام جمعه این شــهر مبنی بر مشکلات 
زباله های کرج، مطرح شد.به گزارش خبرنگار  ایلنا از البرز، 
مشــکلات زباله های شــهری کرج از زمانی شروع شد که 
معاونت خدمات شهری کرج در دوره پنجم مدیریت شهری 
ضمن اقدام عجولانه و بدون فرهنگ سازی مناسب، نسبت 
به جمع آوری ســبدهای زبالــه از در  مجتمع ها و منازل 
شخصی اقدام کرد.قرار بر این بود که ضمن جایگزین کردن 
سطل های مکانیزه و تفکیک سطل زباله های خشک و تر، 
ســاماندهی پسماند از مبداء در ســطح کرج روزانه انجام 
شــود و این موضوعی بود که از ابتدای شورای پنجم بارها 
مطرح شــد اما نه تنها اجرایی نشد بلکه مردم را با مشکل 
پخش شدن زباله جلوی منازل شــان روبرو کرد.نارضایتی 
مردم از پاره شــدن کیســه های زباله توسط گربه و پخش 
شــدن زباله و ســرازیر شدن شــیرابه و وجود حشرات و 
بوی نامطبوع و منظره ناخوشــایند، بارها طی گزارش های 
متناوب از رســانه ها منتشر شــد اما تفاوتی مشاهده نشد.

این مشکلات به جایی رسید که آیت الله حسینی همدانی 

خطیب نماز جمعه کرج در خطبه های خود ضمن چندین 
تذکر به مدیریت شــهری  با تأکید بر اینکه  به ظاهر شهر 
توجه داشته باشید و علی العجاله به تمیزی شهر  بپردازید، 
گفت:» دائم مراجعه می کنند که گربه آمد آشغال های شهر 
را برداشت و فلان کرد. این ها هم  جایش در خطبه نیست. 
ببینید مرا به چه کاری انداختید که در خطبه درباره گربه 
صحبت می کنم.« به رغم مشکلات ذکر شده، طرح » جمع 
آوری یــک روز در میــان زباله« در دوره ششــم مدیریت 
شــهری کرج مطرح و در چند منطقه به صورت آزمایشی 
اجرا شــد که مورد استقبال قرار نگرفت.این طرح با وجود 
اینکه در چند شــهر کشور با موفقیت روبرو بود اما اجرای 
آن در کلانشــهری چون کرج که بسترسازی مناسبی در 
ارتباط بــا تفکیک زباله از مبدا نداشــته و نگهداری زباله 
در منزل مورد پســند مردم نیســت، موفــق نخواهد بود. 
تنها آســیب از طرح جمع آوری یــک روز در میان زباله، 
فضای شــهری خواهد بود که باید بار زباله های شهروندان 
را در کوچه پس کوچه ها به دوش بکشــد.یکی از ساکنان 
منطقه چهارصد دســتگاه کرج که جزو مناطق آزمایشی 
اجــرای این طرح بود به ایلنا گفت: جمع آوری یک روز در 
میان زباله از سطح شهر خوب است اما به شرط آنکه همه 

مردم رعایت کننــد. بعضی از مردم هنوز با این طرح کنار 
نیامده و زباله هایشان را هر شب جلوی در منازل و کوچه ها 
رها می کنند.این شــهروند ادامه داد: زباله ای که یک شب 
بماند قطعا توسط موش و گربه پخش می شود و تابستان و 
گرما از طرفی بوی نامطبوع را در منطقه بیشتر می کند.او 
گفت: از شهرداری توقع داشتیم به جای برداشتن سبدهای 
زباله، ســطل های تفکیک زباله به شهروندان و مجتمع ها 
تحویل دهد که حدود دو ســال گذشــته امــا اعتراض ما 
به جایی نمی رســد. منوچهر غفاری در نشســت بررسی 
وضعیت خدمات شــهری و فضای ســبز مناطق ده گانه با 
اشــاره به اینکه ملموس ترین اقدامات شــهرداری توسط 
خدمات شــهری انجام می شــود، اظهار کرد: از سوی امام 
جمعــه کرج تذکرات جــدی  در خصوص وضعیت حفظ و 
نگهداشت شــهر دریافت کردیم که این تذکرات کاملا به 
جا و منطقی بود. سرپرســت شــهرداری کرج در ادامه با 
بیان اینکه همه دوستان از شورای گذشته تا کنون درگیر 
نحوه جمع آوری و انتقال پســماند هســتند، اضافه کرد: 
متاســفانه هیچکس برای جایگزین کردن سبدهای زباله 
جلوی منازل مردم پیشــنهاد یا طرح مناسبی ارائه نکرده 
و خروجی جلســات نیز مناسب نبوده اســت. وی با بیان 

اینکه عدم جمع آوری صحیح زباله و انتقال آن به مشکلات 
رفت و روب و نگهداشــت شهر  افزوده است، تصریح کرد: 
برای ساماندهی شرایط فعلی نیاز است همکاران در حوزه 
خدمات شــهر به وظایف خود با حساسیت بیشتری عمل 
کنند.  غفاری توضیح داد: شــهروندان از شهرداری انتظار 
ارائــه خدمات با کیفیت دارند و هیچ توجیهی برای اهمال 
در این زمینه قابل قبول نیســت. غفاری گفت: طرح جمع 
آوری یــک روز در میان زباله نیــاز به بازنگری دارد و باید 
در راســتای جلب رضایتمندی شهروندان هرچه سریع تر 
اقدامات لازم را انجام دهیم.این مســئول تاکید کرد: جمع 
آوری و حمل زباله وقتی درســت انجام نشــود، مخاطرات 
بسیاری به همراه خواهد داشت.غفاری در ادامه از وضعیت 
لایروبی برخــی مناطق نیز گلایه کــرد و گفت:  لایروبی 
ماهانه انهار در قرارداد پیمانکاران قید شــده و عدم انجام 
انجام آن نشان دهنده عملکرد نامناسب پیمانکار است که 
باید نظارت بیشتری در این خصوص صورت بگیرد.به گفته 
سرپرست شــهرداری کرج، عملیات طعمه گذاری و جمع 
آوری ســگ های بدون صاحب باید انجام شود. همچنین 
شســت و شــوی گاردریل و نرده ها و آموزش کارگران و 

سرکارگران باید در دستور کار قرار گیرد.

کمربند سبز اهواز در هزار توی بی توجهی صنایع و دستگاه ها

کاهش صادرات، نگرانی این روزهای شورای ملی زعفران

انباشت زباله  در کوچه های کرج، یادگاری مدیریت پنجم شهری 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

 برابر رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۲۹۰۲۱۰۰۰۰۵۰هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک سمنان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای عرفان قدس فرزند محمد 
بشماره شناسنامه ۴۵۶۰۰۷۱۹۷۷صادره از سمنان در یک قطعه باغچه به مساحت 
۶۹۷/۵۰متر مربع پلاک ۸۰۳۹اصلی واقع در بخش یک ســمنان خریداری از مالک 
رســمی آقای احمد قدس فرزند اسماعیل نسبت به ۲سهم مشاع و هاجر خانم قدس 
فرزند قربان نســبت به ۶سهم مشاع از هشت سهم ششدانگ محرز گردیده است لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند بدیهی اســت در صورت انقضای مــدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/6/6

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/22 

روانبخش قنبری - رئیس ثبت اسناد و املاک

آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
 و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابرآراء صادره هیات تعیین تکلیف مستقر در ثبت اسناد واملاک شهرستان سنندج، تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضیــان ذیل تایید گردیده لذا بدین وســیله مشــخصات امــلاک در دونوبت به فاصلــه ۱۵ روز در روزنامه 
کثیرالانتشــار و محلی آگهی می گردد. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سندمالکیت متقاضیان اعتراضی 
داشــته باشند میتوانند ازتاریخ انتشــار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا مدت دوماه اعتراض 
خود را به این اداره تســلیم نمایند و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم نموده و گواهی اخذ و تحویل اداره ثبت نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای 
مدت مذکور وعدم وصول اعتراض سند مالکیت طبق مقررات صادر خواهد شد. صدور سند مالکیت مانع مراجعه 

متضرر به دادگاه نیست.
بخش 1۳

۱.ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی دیم به نام آقای سعید رحمتی فرزند محمد شماره شناسنامه ۲۴۵۱صادره 
ســنندج کد ملی ۳۷۳۱۱۸۶۲۱۷ تحت پلاک ۶۲۶فرعی از۱۹اصلی بخش ۱۳ حسین آباد به مساحت ۵۳۴۷۳متر 
مربع که از نسق آقای محمد مرتضی وعبدالله خواطری به آدرس سنندج روستای باینچوب زمین مشهور به طهماسی

ششــدانگ یک قطعه زمین مزورعی دیم به آقای ســعید رحمتی  فرزند محمد شماره شناسنامه ۲۴۵۱ صادره 
سنندج کدملی ۳۷۳۱۱۸۶۲۱۷ تحت پلاک ۶۲۷فرعی از ۱۹ اصلی بخش۱۳ حسین آباد به مساحت ۱۰۳۴۰متر 

مربع که از نسق آقای سید محمد امین احمدی به آدرس سنندج روستای باینچوب زمین مشهور به قلاجوخ 
ششــدانگ یک قطعه زمین مزورعی دیم به نام آقای سعید رحمتی فرزند محمد شماره شناسنامه ۲۴۵۱صادره 
ســنندج کــد ملــی ۳۷۳۱۱۸۶۲۱۷ تحت پلاک ۶۲۸ فرعی از ۱۹ اصلی بخش ۱۳ حســین آباد به مســاحت 
۵۳۰۶۹/۶۳که از نسق آقای ســید صدیق وعبدالعلی احمدی به آدرس سنندج روستای باینچوب زمین مشهور 

به چم گزان م.الف:1۹۸6
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/6/6 

بهنام قباد )رئیس اداره ثبت منطقه یک سنندج(تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/21 

آگهی دعوت از سهامداران شرکت صنایع شیمیایی و 
سلولزی نگارآذر )سهامی خاص(

به شماره ثبت 12۷10۳ و شناسه ملی 10101۷05020
بدینوســیله از کلیه سهامداران شرکت صنایع شیمیایی و سلولزی 
نگارآذر )سهامی خاص( به شــماره ثبت ۱۲۷۱۰۳ و شناسه ملی 
۱۰۱۰۱۷۰۵۰۲۰ یــا نماینده قانونی آنــان دعوت به عمل می آید 
تا در جلســه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده شرکت که در 
ساعت ۹ صبح روز چهارشنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۷/۰۶ در محل قانونی 

شرکت تشکیل می گردد حضور بهم رسانند.
دستور جلسه:

- بررســی و اتخــاذ تصمیم درخصوص فــروش دو دانگ از زمین 
متعلق به شــرکت ره توشــه جاوید بدون تصویب هیأت مدیره و 
اطلاع به مجمع عمومی و بازرســان شرکت و عدم رعایت شرایط 

شکلی مربوطه
- معامله مدیران وقت شرکت با خود 

- سایر موارد که در صلاحیت مجمع عمومی فوق العاده می باشد.
هیات مدیره شرکت صنایع شیمیایی و سلولزی نگارآذر


